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Успешно остварујемо све што смо 
планирали и најавили грађанима 

Еко камп под слоганом 
„Покажи шта знаш“ окупио 
бројне штићенике и 
њихове пријатеље

Резултатима учинили 
познатим Србобран
у Европи и у свету

Пријем за шест младих спортских
талената у општини 

Díjkiosztó és szoboravató a Gion
emlékház udvarán

Две године мандата локалне власти, за Србобрански 
информатор говори председник Општине

Подршка од
8,25 милиона 
динара
• Укупно 23 избегличке и 
расељеничке породице из 
општине Србобран потписале 
су уговоре о добијању пакета 
подршке у грађевинском ма-
теријалу за адаптацију и сана-
цију кућа у којим живе. 
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„Веома сам задовољан 
свиме што смо започели и 
како то одмиче. Оно што 
смо обећавали, или смо ис-
пунили до краја, или се тре-
нутно реализује. Нисмо се 
скривали пред озбиљним 
изазовима у општини Ср-
бобран, актуелним можда и 
више деценија, али желимо 

да их трајно решимо, то је 
циљ овог мандата. Немамо 
фабрике воде у свим мести-
ма, Дом културе нам је за-
творен више од 10 година, 
хотел Елан није решаван 
више од две деценије, Кри-

ваја нам је про-
блем сваког 
лета – све су 
ово ду гого-
дишњи проблеми. Ухвати-
ли смо се у коштац са свим 
тим темама, ту мислим и на 
пречистач отпадних вода и 
канализацију у Србобра-
ну, за које смо сву доку-

ментацију предали Мини-
старству заштите живот-
не средине и чекамо одго-
вор и подршку за извођење 
овог пројекта. Урадили смо 
све што је до нас, обезбе-
дили документацију и до-

зволе и надам се да ћемо се 
наћи на списку изградње 
200 пречистача које Репу-
блика Србија има намеру 
да финансира“.

Србобрански инфор -
матор: До ког степена се 
стигло појединачно у ка-
питалним пројектима?

  
Радивој Дебељачки: 

„Наш фокус током целог 
мандата су капитални 
пројекти и ниједан од њих 
од како је покренут није 
заустављен. Без препрека 
и застоја спајамо Велики 
бачки канал и Кривају у 
пројекту вредном више ми-
лиона евра. Вод је стигао до 
пута Србобран – Врбас и 
верујем да ћемо до краја 
године спојити систем, а 
затим са почетком нове 
2023. кренути у пробни 
рад. Такође, реконструк-
ција Дома културе тече по 
плану, припремамо тендер-
ску документацију за другу 
фазу радова, за коју смо од 
Покрајинске владе добили 
скоро 70 милиона динара, 
чиме ће радови бити окон-
чани, а објекат предат на 
употребу“.

Србобрански информа-
тор: Колико се урадило на 
уређењу саобраћајница?

Радивој Дебељачки: 
„Завршили смо све плани-
ране реконструкције улица 
у Надаљу и Турији. На 28 
локација у нашој режији, 

и још једној локацији у 
режији Републике Србије, 
добили смо нове путеве, 
нове асфалтиране улице. 
Радови су изведени брзо и 
ефикасно, грађани су задо-
вољни, што је најважније. 
Уз нас, Република Србија 
је у Турији реконструисала 

државни пут и сада имамо 
стварно добру ситуацију у 
саобраћају. Само у Турији 

и Надаљу смо у ове радове 
уложили више од 200 ми-
лиона динара, а следи са-
нација и реконструкција 
улица у Србобрану вредна 
30 милиона динара. Ре-
шаваћемо најкритичније 
тачке, ударне рупе, али је 
план и да се у две или три 

улице постави нови асфалт 
у пуној дужини“.

Уређено седам игралишта и спортских терена

„У претходне две године реконструисали смо и изгра-
дили седам игралишта за децу и спортских терена – 
у Надаљу су урађени нови терен у школи и нови те-
рен за баскет, урађено је игралиште и кошаркашки 
терен на Рекавици, кошаркашки терен између Основ-
не школе и Гимназије, баскет терен на игралишту УГ 
‘Наша прича’, затим ново игралиште у насељу Унчић... 
То је битан помак у претходне две године и надам се 
да ћемо и у преостале две бити барем на овом нивоу.

• На временској линији четворого-
дишњег мандата актуелне локал-
не власти крај августа 2022. годи-
не позициониран је тачно на пола 
пута. Две године довољан су вре-
менски оквир за анализу учињеног 
и израду пројекције за другу поло-
вину мандата, како би се, према 
речима председника Општине Ср-
бобран Радивоја Дебељачког, све 
оно са чим се изашло пред грађа-
не, и реализовало, у циљу бољег жи-
вота свих Србобранаца, Туријаца и 
Надаљчана.

Две године мандата локалне власти, за Србобрански информатор говори председник Општине

Успешно остварујемо све што смо

И екологију смо ставили у први план

„И Србобран размишља о еколошкој агенди. Серија 
мањих и већих пројеката директно утиче на животну 
средину – Министарство заштите животне средине 
издвојило је 2,4 милиона динара за пошумљавање и 
озелењавање нових површина у општини Србобран, 
уз обавезу да из локалног буџета буде обезбеђено до-
датних 1,3 милиона динара. Пошумљена ће бити по-
зиција са које је уклоњена дивља депонија, иза не-
кадашње кланице у Србобрану. Уз пошумљавање и 
спајање ВБК и Криваје, који су значајни на пољу за-
штите живитне средине, важно је и да смо замени-
ли котлове у школама у Турији и Надаљу. Заустави-
ли смо и загађивање водотокова - ‘Реахем’ је запеча-
тио свој испуст за отпадне воде у ВБК и све их пре-
усмерио на пречистач“. 

Образовање, социјална давања, здравство,
култура спорт не трпе због инвестиција 

„Више од 33 милиона динара, што је рекордан износ, 
усмерили смо у социјалну заштиту, у предшколско, ос-
новно и средње образовање уложили смо, такође ре-
кордно, више од 160 милиона динара. Није остао ни 
један једини вртић да нисмо уложили новац у ства-
рање бољих услова за боравак деце, посебно у вртић 
на Унчићу. У културу, информисање и рад Народне 
библиотеке уложено је још 48 милиона. Иначе, На-
родну библиотеку очекује велика реконструкција. 
Здравство се стално унапређује, Дом здравља је на-
бавио нову опрему и нове медицинске апарате, а по-
себно је важно да смо успели одблокирати рад Апоте-
ке репрограмом старих дугова, које сада редовно из-
мирујемо. За грађане је неизмерно важно да смо спа-
сили Апотеку. Уз све ово, више од 30 милиона дина-
ра уложено је у развој спорта, а подршку су добили 
и буџети месних заједница“.

Дом културе

Екологија, један од приоритета



3 СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

планирали и најавили грађанима 
Две године мандата локалне власти, за Србобрански информатор говори председник Општине

Србобрански информа-
тор: Водоснабдевање је 
поље у које се континуи-
рано улаже, шта се ради 
у овом тренутку?

Радивој Дебељачки: 
„Радује нас одмакла фаза 
у изградњи фабрике воде 
у Турији. Надам се да 
ће у наредна три месеца 
радови бити завршени 
и постројење пуштено у 
пробни рад. Неке препре-
ке смо решавали у ходу и 
нисмо дозволили да радови 
стану. Жеља нам је сада да 
пронађемо новац за наста-
вак реконструкције водо-
водне мреже у другој по-
ловини села, јер је у првој 
све урађено.

Истовремено, за Ср-
бобран смо од Покрајинске 
владе добили 40 милиона 
динара за реконструкцију 
водовода у улицама Јована 
Поповића, Жарка Зрења-
нина, Петра Драпшина, Ка-
рађорђевој, Николе Тесле и 
Милоша Црњанског.

Додатна средства за 
комплетну инвестицију 
у висини од 30 милиона 

динара обезбедиће општи-
на Србобран.

Припремамо тендерску 
документацију и надам 
се да ћемо ући у посао до 
краја године, а почетком 
2023. све завршити“.

Србобрански информа-
тор: Има ли локална са-
моуправа средстава за 
уређење тротоара? 

Радивој Дебељачки: „У 
току су и радови на ре-
конструкцији пешачких 
стаза, посебно на Река-
вици, од почетка улице 
Филипа Вишњића до по-
четка улице Србобрански 
шанац. Та стаза се пружа 
крај новог игралишта и 
радимо је због сугестија 
грађана који су нам се об-

раћали и указивали на њен 
значај и велику фреквент-
ност. Такође, уређен је тро-
тоар у веома важној При-

зренској улици према Град-
ском гробљу, тротоари 
испред вртића и школа, јер 
смо се базирали на правце 
који воде ка јавним устано-
вама и површинама. Посао 
се финансира из локалног 

буџета са укупно 10 милио-
на динара и биће настављен 
и наредне године“.

Србобрански инфор -
матор: Хотел „Елан“ ко-
начно је пронашао титу-
лара. Шта Србобранци 
могу очекивати у овом 
пројекту?

Радивој Дебељачки: 
„Приватни инвеститор има 
велике планове, да уреди 
сам хотел, да око њега 
гради отворене и затворене 

базене. За све ове пројекте 
пружамо им подршку, при-
премамо разну документа-
цију за добијење дозволе за 
бушење термалног извора, 
за откуп парцела иза хотела. 
Молим грађане да разумеју 
и буду стрпљиви; ради се 
о поступку који траје, тре-
баће времена за сву доку-
ментацију, а план је да сле-
дећа година буде година 
почетка радова. Хотел је 
стајао овакав какав јесте 
више од 20 година, а наша 
гаранција је уговор који 
каже да пројекат треба да 
се реализује у наредне три 
године, плус годину дана 
евентуалног продужења 
ако радови добро одмакну“. 

Србобрански инфор -
матор: Великих улагања 
нема без развоја привре-
де. Постоји ли интересо-
вање инвеститора за 
индустријске зоне у Ср-
бобрану?

Радивој Дебељачки: 
„Веома нам је важно да 
имамо привредне активно-
сти. Наша је улога да обе-
збедимо услове за инвести-
рање и пуно тога је урађе-
но у индустријској зони 
према Турији. Урадили смо 

пут до 10 хектара слобод-
них парцела и имамо ин-
тересовање привредника и 
најаве за инвестирање. Не-

колико је парцела и продато 
у зони према Новом Саду. 
Пример може бити ком-
панија ‘Алутек’ која ради 
све боље и развија се, а по-

стоје најаве да ће се у тој 
зони, која јесте у приватном 
власништву, ускоро појави-
ти још један улагач. Локал-

на самоуправа је као под-
ршку инвеститорима обе-
збедила басплатан превоз 
за раднике, што јесте једна 
врста подршке“. 

Сарадња са Матицом Српском је наша привилегија

„Општина Србобран и Матица српска потписале су 
протокол о унапређењу квалитета књижевног, обра-
зовног и уметничког рада и заједничке реализације 
активности од посебног значаја за обе стране, по-
себно на истраживању живота и дела породице Ду-
нђерски. Причу о Ленки и породици Дунђерски ста-
виће у први план када говоримо о афирмацији кул-
турног идентитета града. Такође, почели смо да во-
димо рачуна о важним историјским тренуцима у на-
шем месту, али и целој држави. Сећамо се и одајемо 
почаст страдалим у I и II рату, у злочиначкој ‘Олуји’, 
у НАТО агресији, све оно што се вратило у фокус на-
рода од 2012. године“.  

Манифестације огледало Србобрана

„Имамо разлога да се поносимо манифестацијама које 
организујемо – Кобасицијада, Петровданске свечано-
сти, Културно лето, Србобранска бразда, Ленкин пр-
стен; све више људи посећује Србобран, Турију и На-
даљ због ових догађаја и програма које организујемо. 
Све то личи као да је у градовима који су знатно већи 
и богатији од нашег. Ниво организације и програма 
се стално унапређује јер желимо да нашим грађани-
ма и свим гостима приуштимо добар провод и прија-
тан боравак код нас“. 

Шта следи?

„Посла ће бити и у наредном периоду. Све што се ради 
мора бити завршено, а посебно нас очекују радови на 
атарским путевима. Крећемо са најдужом деоницом 
која спаја Бечејски и Суботички пут, дугом око 15 ки-
лометара. Такође, следи нам реконструкција зграде 
Општинске управе Србобран, која је кућа свих грађа-
на. Урадићемо фасаду, столарију, заштити од влаге, 
јер имамо обавезу да потомцима сaчувамо оно што 
су пре више од једног века градили сви Србобранци, 
наши преци. Тако чувамо сећање на њих и на слав-
ну прошлост Србобрана. Уређење чека и неке друге 
зграде у власништву локалне самоуправе. На фудбал-
ском стадиону почињемо изградњу монтажних три-
бина које ћемо и даље проширивати“.

Фабрика воде - Турија

Асфалтирање улица

Индустријска зона
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Протекла школска година 
за надаљску основну шко-
лу била је веома успешна, 
бар када је у питању опре-
мање установе, али и уна-
пређење наставе. “Мeсна 
заједница Надаљ издвоји-

ла је 350.000 динара за по-
стављање нове ограде у 
дворишту наше школе. Та-
кође, пројектом ‘Заједни-
ци заједно’ Нафтне инду-
стрије Србије добили смо 
пет милиона динара за за-

мену котла за грејање. То 
није све; уз подршку По-
крајинског секретаријата 
за образовање и конкур-
са који су спровели, обе-
збеђено је 820.000 дина-
ра за замену 12 прозора 
на згради. Чак 2,7 мили-
она динара употребље-
но је за инсталирање си-
стема за противпожарну 
дојаву. Додатних 240.000 
динара из истог секрета-
ријата биће употребље-
но за опремање кабинета 
за хемију и физику и по-
стављање новог електрич-
ног звона. Министарство 
просвете и Школска упра-
ва обезбедили су за нашу 
школу пет комплета диги-

талних уређаја које чине 
пројектори и лап-топ ра-
чунари”, рекла је Бранис-
лава Станаћев, директор-
ка ОШ „Жарко Зрењанин 
Уча“. Према њеним речи-
ма, план за наредну школ-
ску годину је замена крова 

на старом делу зграде. Ина-
че у предстојећој школској 
години, 2022/2023, Основну 
школу у Надаљу похађаће 
186 ученика подељених у 
10 одељења. У први разред 
уписана су 23 првака.

• „Локална самоуправа спремна је да у складу са могућ-
ностима увек подржи ваше потребе и учини све да имате 
добре успехе за рад и напредак“, рекла је најбољима Мили-
ца Зарић, заменица председника општине и уручила им ва-
учере вредне 12.000 динара за куповину спортске опреме. 
За ову прилику издвоји-

ли су се: фудбалери Милан 
Ковачев и Стефан Буки-
нац, кадетски репрезента-
тивци Србије који су недав-
но стигли до трећег места 

на Европском првенству у 
Израелу, затим кошарка-
шица Ивана Цураковић, 
баскет репрезентативка 
Србије на Медитеранским 
играма у Алжиру, плива-
чица Лена Јокић, која је 
већ освојила 25 медаља 
иако има само осам годи-

на, иначе златна са ового-
дишње Школске олимпија-
де, Ђурђина Чобанов, атле-
тичарка која је у 2022. годи-
ни на разним такмичењима, 
већ освојила две златне, две 

сребрне и једну бронзану 
медаљу, другопласирана на 
Првенству Србије у дисци-
плини бацање кладива, и 
млади Лука Бошковић, ва-
терполиста, репрезентати-
вац Србије, за кога је награ-
ду због одсуства услед при-
према примио брат Петар. 

“ В е л и к о 
је за до -
вољство организова-
ти пријем за неке од нај-
бољих младих. Награ-
де које смо припремили 

за вас треба да служе као 
подстицај да у будућно-
сти будете још бољи. Ве-
ома смо поносни на вас, 
јер ви у најлепшем свет-
лу представљате општину 
Србобран“, рекла је Мили-
ца Зарић, заменица пред-
седнка општине. Јовица 

Андрић, члан Општинског 
већа, пожелео је сву срећу 
у наставку спортских ка-
ријера свим младим спор-
тистима. „Желим вам да 
наставите путем који сте 
већ трасирали у претход-

ним годинама. Имате до-
бар темељ и потребно је 
наставити са радом, ре-
зултати неће изостати“, 
поручио је Андрић.Зарић 
и Андрић, су организова-

ли пријем за шест младих 
спортских талената који су 
у последње време оствари-
ли сјајне резултате и помог-
ли да се за Србобран чује 
широм Европе и света. Ова 
врста пријема и награђи-

вања, како је објаснила За-
рић, постаће пракса и ло-
кална самоуправа се нада 
да ће све више младих 
спортиста у будућности 
бележити сјајне резултате.

• Основна школа „Жарко Зрењанин Уча“ у Надаљу током претходне школске године реализовала је неколико вредних 
пројеката који су значајно унапредили услове боравка и рада у овој установи.

Улагања у Основну школу „Жарко Зрењанин Уча“

Пријем за шест младих спортских талената у општини 

Резултатима учинили 
познатим Србобран
у Европи и у свету
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Штићеници овог и прија-
тељских удружења из 
окружења свакодневно су 
се окупљали у циљу уна-
пређења и промоције ин-
клузије и развијања свих 
вештина особа са сметњама 
у развоју. Камп у Србобра-
ну посетила су и деца из 
Новог Сада, Оџака, Жабља, 
Врбаса, Куле и Фекетића.

Првог радног дана кам-
пере је посетила Милица 
Зарић, заменица председ-
ника општине Србобран, с 
циљем да им пружи пуну 
подршку и подсети да је ло-
кална самоуправа увек уз 
њих. „Дошли смо да под-
ржимо отварање 17. Еко 

кампа, јер ми као локална 
самоуправа годинама под-
ржавамо рад Удружења 
‘Бисер’. За нас они нису 
само удружење грађана, 
већ једна институција 
која је веома значајна у 
нашем систему функци-
онисања, зато што брине 
о једној од најрањивијих 
група нашег друштва, о 
особама са сметњама у 
развоју. На овај начин 
желимо да пошаљемо, још 
једном, поруку подршке 
свему што ‘Бисер’ чини и 
организује, али и да по-
здравимо њихове бројне 
госте који долазе у наш 
Србобран из различитих 

крајева Војводине. Надам 
се да ће и овај камп бити 
успешан као претходни“, 
рекла је поводом посете 
Милица Зарић.

У посети је био и др Илија 
Газепов, члан Општинског 
већа, који са „Бисером“ ре-
довно сарађује и као акти-
виста Друштва за борбу 
против шећерне болести 

„Плави круг“.
Припреме за овогодишњи 

камп су почеле пре више 
од месец дана, камп је по-
стављен за један дан, обе-
збеђена је вода и све не-
ометано функционише. 

„Доста нам је људи изашло 
у сусрет како би се обезбе-

дило све што нам је по-
требно и како би се поста-
вио камп, све је урађено у 
недељу и много им хвала 
на томе. Столове и столице 
нам је уступио Центар за 
спорт и туризам, а похвал-
но је и то што се из године 
у годину све више волон-
тера пријављује за рад у 
Еко кампу, што нам веома 
значи. Еко камп је, као 

што је познато, инклузив-
ног карактера, у њему уче-
ствују деца и одрасли са 
сметњама у развоју, као и 
деца која су типичне попу-

лације, по чему смо једин-
ствени у општини и шире. 
С тим у вези, подршка во-
лонтера нам је важна, ми 
запослени не бисмо могли 
сами да организујемо све 
дневне активности, које 

су бројне и одржавају се 
током целе радне недеље. 
Деца воле спортска так-
мичења, зато њих имамо 
сваког дана. У питању 
су различити полигони 
и друга надметања, што 
учесницима буди мотива-
цију. Такође, имамо и раз-
личите уметничке радио-
нице у којима користимо 
природне и рециклажне 

материјале, затим радио-
нице инспирисане музи-
ком, маскенбал, прикази-
вање талената, а данас се 
бавимо фотографијом. У 

активностима ће учество-
вати и наши гости, који 
су се ове године одазвали 
у великом броју“, описа-
ла је рад кампа, дефектолог 
Маринела Сабо, логопед у 
Удружењу „Бисер“.

Еко камп под слоганом 
„Покажи шта знаш“ 
окупио бројне 
штићенике и њихове 
пријатеље
• Овогодишњи слоган 17. Еко кампа Удружења за помоћ 
ментално недовољно развијеним особама „Бисер“ био 
је „Покажи шта знаш“. Камп је одржан од 25. до 29. јула.

„Бисер“ најважнији партнер локалне самоуправе

„Водимо рачуна да наставимо добру сарадњу са Удру-
жењем за помоћ МНРО ‘Бисер’. Иако се ради о удру-
жењу грађана, можемо да кажемо да се ради о инсти-
туционално најважнијој организацији, која се бави 
стварима о којим би локалној самоуправи било веома 
тешко да брине. За рад ‘Бисера’ издвојили смо око 15 
милиона динара, обезбедили нови, додатни простор 
за њихов рад у улици Филипа Вишњића, поред обје-
ката у Скопљанској и Пролетерској улици који се већ 
користе, а добро је да је и СПЦ уступила још један про-
стор Удружењу у Змај Јовиној улици. Локална самоу-
права финансира рад логопеда и дефектолога у ‘Бисе-
ру’, што је још једна врста услуге и заштите“, рекао је 
Радивој Дебељачки, председник Општине Србобран.
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Програм који су има-
ла деца све до 14. аввгуста 
подразумевао је и едука-
тивну наставу из области 
хуманитарног рада и све-
га онога што значи област 
рада и задужења организа-

ције ЦК. „Деца школског 
узраста све чешће се опре-
дељују за волонтирање у 
нашим акцијама, она дола-
зе из наших основних шко-
ла у којима смо све више и 
чешће активни, деци се то 

очигледно допада, зато и 
не чуди што их се све више 
опредељују за волонтaри-
зам. Велику захвалност за 
то дугујемо и наставном 
особљу свих наших шко-
ла, као и директоркама 

са којима имамо одличну 
комуникацију“, рекао је 
приликом испраћаја деце 
Горан Радовановић, секре-
тар Црвеног крста. Деца су 
уз комфоран смештај имала 

обезбеђене редовне оброке, 
различите садржаје за разо-
ноду, радионице и дружења 
уз стални надзор одраслих, 
као и дежурног лекара.

Петнаест Србобранаца  боравило у  Кампу
• Уз подршку Црвеног крста Војводине и Црвеног крста Србобран, 15 малишана из општине Србобран боравило 
је на дечијем кампу у Бачкој Паланци, у парку природе Багремара.

Дечији камп Црвеног крста у Бачкој Паланци

Подршка вредна 8,25 ми-
лиона динара стигла је од 
Комесаријата за избегли-
це и миграције Републи-
ке Србије, чије интересе 
на локалу заступа Пове-
реништво за избеглице и 
миграције. Према речима 
Наде Шарчев, повереника 
Комесаријата за избегли-
це и миграције у општини 
Србобран, због недовољ-
ног броја грађевинских 

инжењера, односно због 
њихове презаузетости по-
слом, али и због драстичних 
скокова цена грађевинског 
материјала, само потписи-
вање уговора је каснило и 
морало је доћи до усклађи-
вања пројеката са реал-
ним стањем на тржишту. 
Том приликом председник 
општине Србобран Радивој 
Дебељачки је истакао да је 
сарадња Општинске упра-

ве и Комесаријата за из-
беглице и миграције добра 
и заједно су успели да по-
могну великом броју поро-
дица на различите начине. 

„Људи који су мимо своје 
воље, због рата, дошли у 
нашу општину и овде про-
нашли себи дом, показа-
ли су да су вредни, радни 
и способни, привређују и 
чине нашу локалну зајед-
ницу бољом. Мени је из тог 

разлога посебно задовољ-
ство што сам данас овде и 
што по овом питању мо-
жемо да помогнемо. Ло-
кална самоуправа увек 
кроз буџет обезбеди део 
средстава за ове намене и 
могу да обећам да ћемо у 
томе остати доследни и у 

будуће, да можда обезбе-
димо и више средстава за 
наредни период“, рекао је 
Радивој Дебељачки, пред-
седник Општине Србобран, 
који је заједно са Милицом 
Зарић, заменицом председ-
ника, присуствовао потпи-
сивању уговора.

Подршка од 8,25 милиона динара
• Укупно 23 избегличке и расељеничке породице из општине Србобран потписале су уговоре о добијању пакета 
подршке у грађевинском материјалу за адаптацију и санацију кућа у којима живе. 

Избегличке и расељеничке породице потписале уговор о пакету подршке у грађевинском материјалу 

Максимална средства за различите пројекте помоћи 
избегличким и расељеничким породицама

„На нивоу Републике смо препознати као локална са-
моуправа која је повукла велика средства. Кроз раз-
личите пројекте до сад се у нашу општину слило чак 
1.300.000 евра у поменуте сврхе. То је заслуга и нашег 
повереника, Наде Шарчев која се јако добро ангажује 
по свим пројектима који су доступни нашим грађани-
ма и овом приликом је јавно похваљујем, уз наравно 
све оне људе који су укључени у тај процес. Надам се 
да ћемо и у наредном периоду, са једнако добром са-
радњом, успети да обезбедимо максимална средства 
докле год су доступни фондови за те намене“, истакао 
је Радивој Дебељачки.
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A szenttamási Gion Nán-
dor Emlékház 2010. augusz-

tus 14-én nyílt meg, és azóta 
folyamatosan fogadja a láto-
gatókat. A fő cél az író életé-
nek és munkásságának be-
mutatása mellett a különbö-
ző irodalmi programok, el-
képzelések meghirdetése és 
megvalósítása.

Vasárnap2022. augusztus 
14-én tizenegyedik alka-
lommal tartották mega Gion 
Nándor Szépirodalmi Pályá-
zat díjkiosztó ünnepségét. A 
program második részében 
leleplezték a neves szentta-
mási író mellszobrát, az első 
Gion Nándorról készült büszt.

A rendezvényre érkezett 
vendégek között volt: Gion 

Eszter, az író özvegye, aki 
első naptól kezdve támogatja, 
segíti az emlékház munkáját, 
Gion Gábor, az író fia és csa-
ládja, továbbá Magyarország 
Főkonzulátusának, aMagyar 
Nemzeti Tanácsnak, az ön-
kormányzatnak, oktatási, 
kulturális, egyházi intézmé-
nyek, valamint a civil szerve-
zetek képviselői.

2012 óta hirdet meg regény- 
és novellapályázatot az em-
lékház. A tavaly február 1-jén 
meghirdetett regénypályázat-
ra 5 pályamű érkezett. A zsű-
ri Tátrai S. Miklós: Szakadék 

című regényét találta a leg-
jobbnak és javasolta kiadásra.
Az idén február 1-jén, az író 

születésnapján meghirdetett 
novellapályázatra 31 pályamű 
érkezett. A bírálóbizottság 
tagjainak döntése alapján az 
első díjat Riegel Zoltán (Pi-
liscsaba, Magyarország) Cse-
resznyeszedés, a másodikat 
Harmat Dávid Elmevizsgálat, 
a harmadikat pedig Romoda 
Ferenc Birgés című munkája 
érdemelte ki.
Az ünnepség második részé-

ben felavatásra került  Gion 
Nándor-mellszobra, amely  
Szilágyi László művész al-
kotása. A szobrot, amely a 
Magyar Nemzeti Tanács tá-
mogatásával készült el az em-
lékház munkatársai Németh 
Dezső, Horváth Futó Hargita 
és Paraczky László leplezték 
le. A hangszer és a citeramu-
zsika ismert motívum Gion 
regényeiben, így a szoborava-
tót a muzslyai Lele József cite-
rajátéka tette ünnepélyesebbé.

A Kulturális nyár rendez-
vénysorozat és a Nyári mozi 
keretein belül a Kultúrotthon 
udvarán a Vajdasági Vándor-
mozi július 25-én bemutatta 
Az erdő kapitánya című szí-
nes magyar animációs filmet.
A nyár kellős közepén, júli-

us 30-án Szenttamáson járt 
a Tanyaszínház. A közönség 
Molière: Scapin furfangjai 
című vígjátékát láthatta, amit 

Ricz Ármin állított színpad-
ra. Az előadásban az Újvidé-
ki Művészeti Akadémia szí-
nésznövendékei szerepeltek.
Az iskolaudvarban bemuta-
tott Moliére-darabra igen sok, 
a környező településekről ér-
kezett néző is kíváncsi volt.
A kulturális nyár folytatásá-

ba augusztus 15-én a szent-
tamási Kultúrotthonban ki-
állítás nyílt, a tárlat anyaga a 
Gion-könyvek fordításainak, 
valamint a Gion Nándor No-
vellapályázat antológiáinak 
illusztrációiból állt össze.  Il-
lusztrátorok: Munjin Andrea, 

Móricz Ildikó, Kiss Natália, 
Nagy Kornélia és Szabados 
Zsófi. A kiállítás szeptember 
10-ig tekinthető meg.

A megnyitó után  filmvetí-
téssel folytatódott a program 
a Kultúrotthon udvarában. 
Janikovszky Éva Málnaszörp 
és szalmaszál regénye alap-
ján készült magyar ifjúsági 
vígjátékot vetítették, melynek 
címe Égigérő fű.  A nagy ér-

deklődésre való tekintettel a 
már hagyományosnak szá-
mító Szent István bálat idén a 
Jovan Jovanović Zmaj Általá-
nos Iskolában szervezték meg. 
A magyar nemzeti ünnepen 
augusztus 20-án délután a 
Gion Nándor Emlékház ud-
varán Szent István-nap alkal-
mából rajzdélutánt szervez-
tek a gyerekek számára. Az 
eseményen megismerkedhet-
tek Szent István király rövid 
történetével, majd rajzoltak 
róla.  Az összes rendezvény 
támogatója a szenttamási 
Kultúrotthon volt.

Kulturális nyár

Tartalmas túra- és lelkiprogramok Szenttamáson
Az idén július 18-ától 22-

éig, majd július 25-étől 29-
éig Szenttamás adott otthont 
a sorrendben 20. Jézus Barát 
Gyalogtúra sátortábornak. A 
szervezőkkel együtt az egész 
Vajdaság területéről érkezett, 
közel 450 résztvevő két hé-
ten át a hőség és az ezzel járó 
megpróbáltatások ellenére is 
elégedetten hagyta el a temp-
lomkertben és a mögötte lévő 
telken felállított sátortábort, 
amelynek utolsó előtti nap-
ján a bibliai jelenetek előadá-
sa és a Tábor-himnusz közös 
éneklését követően a jelenlé-
vők, a szülők, nagyszülők és 
érdeklődők hatalmas taps-
sal köszönték meg minden-
kinek a vendéglátást. A tábor 
fő szervezője Balcsák Szilárd 
szabadkai plébános.

 Az első Jézus Barát Gya-
logtúrát 2003-ban szervez-
ték meg, akkor 15-20 fiatal 
kapcsolódott be a különbö-
ző programokba, a fő cél pe-
dig az elmúlt két évtizedben 
az volt, hogy néhány önfe-
ledt nyári napot szervezze-
nek azon vajdasági diákok-

nak, akiknek talán nincs más 
kikapcsolódási lehetőségük. 
A tábor kb. 10 évvel ezelőtt 
hatalmasra duzzadt, mert itt 
minden évben igyekeznek 
színes ötletekkel, törődéssel, 
és ingyenes krisztusi szeretet-

tel várni a gyerekeket. A lel-
ki és fizikai egyensúly mellett 
nagyon jó és hosszantartó ba-
rátságok is szövődnek.

Nagy meglepetés volt, hogy 
mindkét tábort meglátogatta 
Slavko Večerin, a Szabadkai 
Egyházmegye püspöke. Mi-
után röviden elbeszélgetett 
a szervezőkkel és tájékozó-
dott a programokról, a gye-
rekek élelmezéséről stb., a 
templomban közös találko-
zóra került sor. A püspök atya 

elmondta, azért jött a tábor-
ba, hogy a helyszínen győződ-
jön meg a feltételekről és tájé-
kozódjon arról, hogy hogyan 
telik egy-egy nap a táborban.

Örülök, hogy a plébánosok-
kal az egész egyházmegye te-

rületéről és a Bánátból érke-
zett, összesen mintegy 400 
gyerekkel sikerült megszer-
vezni az idei Jézus Barát Gya-
logtúrát. A helyi plébános ér-
tesített arról, hogy a táborba 
sikerül bevonni az itteni kö-
zösséget, a hívek, civil szer-
vezetek és támogatók ada-
kozásából az összes szüksé-
ges élelmiszert és egyéb kel-
léket, felszerelést biztosítot-
ták. Örülök annak, hogy a tá-
borlakók foglalkoznak a hit-

tel. Számunkra és a szerve-
zők számára ez nagy siker-
nek számít. Püspökként na-
gyon elégedett vagyok, hogy 
mindezt tudom támogatni a 
továbbiakban is, és szeretnék 
bátorítani mindenkit, hogy 

kapcsolódjon be a munkába, 
hiszen nem csak mobillal 
és valamilyen játékkal lehet 
foglalkozni, hanem a hittel 
is – fogalmazott a szabadkai 
megyéspüspök. A rendezvény 
ideje alatt a legnagyobb  fela-
dat a csaknem 200 − 230 főt 
számláló táborozó étkezteté-
se volt. A péterrévei Horváth 
Zsuzsanna már tíz éve a tábor 
konyhafőnöke. A szakácsnők 
idén Moholról, Péterrévéről, 
Bácsföldvárról és Martonos-

ról érkeztek, de sokat segítet-
tek a helyiek is.  Összegezve 
a két hét legnagyobb és leg-
szebb eseményét, Zsúnyi Ti-
bor szenttamási plébános töb-
bek között elmondta:

Egyházközségünk számá-
ra kihívás és egyben meg-
tisztelés, hogy bennünket 
választottak. Kihívás, mert 
ilyen tábort a plébánián még 
nem rendeztek. Megtisztel-
tetés, hiszen a két hét alatt 
több százan megfordulnak 
a plébánián és bízok benne, 
hogy jó hírünket viszik. Jó 
volt megtapasztalni az ösz-
szefogást. Néhány héttel ez-
előtt egyházközségünk csa-
ládjai levelet kaptak a plébá-
niáról, amelyben személye-
sen kértünk mindenkit, hogy 
lehetőségeihez mérten vegye 
ki részét a táborból. Isten se-
gítségével jó szívvel elmond-
hatom, hogy sikerült. Szám-
talan szép mozzanat maradt 
meg bennem az elmúlt na-
pokról. Köszönet és hála Is-
tennek és a szenttamásiaknak 

– mondta a szenttamási espe-
res plébános.

Díjkiosztó és szoboravató a Gion
emlékház udvarán
• Továbbra is kitartóan ápolják a Gion-kultuszt és az író emlékét Szent-
tamáson. Vasárnap adták át az idei Gion Nándor Regény- és Novellapá-
lyázat győzteseinek járó díjakat és felavatták az író mellszobrát.



СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

Родитељима први су че-
ститали и поклоне уручили 
Радивој Дебељачки, пред-
седник oпштине,  Милица 
Зарћ, заменица председни-
ка, и Савка Лазић, председ-
ница УГ „Рука спаса“. 
“Ово је већ ко зна који пут 

да се срећемо овим најлеп-
шим поводом - честиткама 
и речима добродошлице за 
наше најмлађе суграђане. 
Драго ми је да наставља-
мо са оваквом пронатали-
тетном политиком и тру-
дићемо се да и у наредном 
периоду макар останемо 
на истом нивоу. Општина 
Србобран има одлуку да на 
два начина помаже младе 

родитеље и њихове при-
нове - кроз право на јед-
нократну новчану помоћ 
за рођење детета, и кроз 
право на помоћ у опреми 
за бебе. У 2021. години 
помоћ смо пружили за 149 
беба, у овом другом квар-
талу 2022. године имамо 33 
принове, и надам се да ће 
тај број и убудуће расти“, 
рекао је, Дебељачки.Подсе-
тио је да локална самоупра-
ва, уз значајну подршку коју 
бебе добијају од Републи-
ке Србије, много већу него 
пре неколико година, свим 
бебама поклања по 20.000 
динара или 40.000 динара 
за бебе самохраних роди-

теља, а ту је и разна беби 
опрема, затим ауто седишта 
за прве бебе у породицама, 
које је обезбедио Савет за 
безбедност саобраћаја, па 
подршка коју ће добија-
ти родитељи у поступку 
вантелесне оплодње, кроз 
НИС-ов пројекат „Зајед-
ници заједно“. “Сви знамо 
да држава обезбеђује ос-
новне трошкове вантеле-
сне оплодње, али постоје и 
одређени додатни трошко-
ви које плаћају родитељи. 
Наша локална самоуправа 
донела је одлуку да у 2023. 
години обезбеди сред-
ства и за те трошкове, око 
100.000 динара по једном 

покушају, и то ће бити уна-
пређење наше пронатали-
тетне политике. Помажемо 
не само новорођену децу; 
трудимо се да пратимо 
њихов развој, да будемо 
помоћ док се школују, да 
их стипендирамо, да имају 
бесплатне уџбенике, што 
је још једна новост. Јесмо 
мала локална самоуправа, 
али се трудимо и чинимо 
све да будемо од помоћи 
суграђанима у сваком тре-
нутку као да смо нека од 
највећих и најбогатијих. 
Навијам да нас има што 
више, да ширимо породи-
це и надам се да ћемо ове 

године оборити прошло-
годишњи рекорд“, рекао је 
Дебељачки и захвалио чла-
ницама УГ „Руке спаса“ на 
посебно плодоносној са-
радњи. Честиткама Радиво-
ја Дебељачког придружила 
се и Савка Лазић, председ-
ница УГ, која је истакла да 
су активности Удружења 
највише усмерена у под-
ршку новорођеним бебама 
и младим родитељима, као 
и да је сваки осмех који се 
види приликом уручења 
поклона, најбољи мотив да 
се настави даље и покуша 
учинити још више у будућ-
ности.

У Србобрану рођене 33 бебе - 19 девојчица и 14 дечака у другом кварталу године

Свака беба добила по 20.000 динара
• Локална самоуправа, у сарадњи са УГ „Рука спаса“, уручила вредне новчане и робне поклоне. Осим 20.000 сва-
кој беби, бебама самохраних родитеља дoдељено је 40.000 динара као и столице за храњење, пешкири, ћебад, 
бенкице и друга опрема. 

„Савет за безбедност са-
обраћаја општине на-
ставља са активностима 
како, би повећао безбед-
ност учесника у саобраћају. 
Овога пута акценат смо 
ставили на мопедисте, мо-

тоциклисте и бициклисте, 
поделом светлоодбојних 
прслука желели смо да по-
већамо њихову видљивост, 
а самим тим и њихову без-
бедност. Циљ је да овак-
вим акцијама подсетимо 

грађане да је веома важно 
да носе ове прслуке јер 
тиме другим учесницима у 
саобраћају постају видљи-
вији, поготово на местима 
која нису добро осветље-
на, или при лошим времен-

ским условима. Акцијама 
које спроводимо током 
целе године трудимо се да 
обухватимо све категорије 
ученика у саобраћају како 

би утицали на њихову без-
бедност“, рекла је Милица 
Зарић, председница Савета 
за безбедност саобраћаја 
општине Србобран.

Агилан Савет за безбедност саобраћаја

Додељени нови прслуци
• Савет за безбедност саобраћаја општине Србобран организовао је недавно још једну акцију током које су во-
зачима мопеда, мотоцикала и бицикала дељени прслуци за лакше уочавање на путевима.


